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Seniorrådet 
   

 
Referat fra mødet 
Den 4. sep. 2023 kl. 09.00 - 12:00 Mødelokale F6   
 
MØDEDELTAGERE  
Lissi Gyldendahl 
Peter Møller 
Jørgen Hansen 
Lars Boe 
Vicki Hansen 
Lis Olsen 
Søren Holmgaard 
Anne-Mette Olsen 
Inga Helver 
 
Fraværende: Inga Helver 
 
Referent: Gitte Broberg Christiansen 
 
 

Formand 
Næstformand 
Kasserer 
Sekretær 

 
 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 7. august 2023 

Sagsfremstilling 
Indstilling: 
Dagsorden og referat godkendes. 
Beslutning: 
Godkendt. 
 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen 
Sagsfremstilling 
Indstilling: 
Beslutning: 
Der var ingen deltagelse fra kommunen. 
 

Sag nr. 3  Orientering v/formanden  
 
Sagsfremstilling 
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 Referat 
- Retningslinjer for beboer- og pårørenderåd er besluttet på Omsorg- og 
Ældre udvalget: 
Det blev bragt til afstemning, om hvorvidt en repræsentant fra Seniorrådet 
skal have fast plads i beboer-/pårørenderådet som observatør. 
For stemte: 
Susanne Bettina Jørgensen (A) og Jesper Wittenburg (A). 
Imod stemte: 
Morten Skovgaard (V) og Inge Messerschmidt (O). 
Ole Frimann Hansen (F) og Poul Erik Skov Christensen (A) undlod at stemme. 
Udvalget besluttede, at det skal præciseres i vedtægterne, at det enkelte 
beboer-/pårørenderåd kan vælge at invitere omsorgscentrets 
seniorrådsrepræsentant med som gæst. Retningslinjerne blev godkendt med 
de faldne bemærkninger. Udvalget ønsker en evaluering af beboer-
/pårørenderådene efter et års virke, herunder af rådenes sammensætning. 
Fraværende: 
Maibritt Møller Nielsen (D) 

Der er nu igen en sag, hvor der er gået rod i økonomien for et ægtepar, 
hvor de ene er flyttet på plejehjem. Evt. initiativer drøftes under punkt 3.2. 
 
- Susanne Jørgensen har oplyst at den reviderede velkomstpjece bliver taget 
op på udvalgsmøde. 
 
Indstilling: 
Drøftes og tages til efterretning. 
 
Beslutning 
Seniorrådet var ærgerlige over, at deres forslag om, at Seniorrådet har en fast 
plads i omsorgscentrenes beboer-/pårørenderåd, blev nedstemt. Seniorrådets 
indsendte høringssvar blev afvist med den begrundelsen, at det var fremsendt 
for sent, og har derfor i ikke været en del af beslutningsgrundlaget.  
 
Susanne Bettina Jørgensen har tilkendegivet, at hun vil løfte forslaget i 
Byrådet, når retningslinjerne for beboer-/pårørenderådene skal revideres om 
et år. 
 
Seniorrådet er igen blevet bekendt med, at kommunen ikke har 
hjulpet/rådgivet et ægtepar, omkring deres økonomi, i forbindelse med at den 
ene ægtefælle flytter i plejebolig. Dette har store økonomiske konsekvenser 
for ægteparret. 
 
Seniorrådet er af den opfattelse, at der bør udfærdiges en pjece, der kun 
omhandler økonomi i forbindelse med indflytning i plejebolig. Pjecen skal 
vejlede om, hvad man skal være opmærksom på, og hvilken økonomisk 
hjælpe der kan søges, når et ægtepar ikke længere skal leve sammen, fordi 
den ene flytter i plejebolig.   
  
Sag nr. 3.1 Analyse af de 60+ åriges ønsker til fremtidig bolig 
Sagsfremstilling 
Skal vi henvende os til udvalget Plan og teknik? 
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 Referat 
Indstilling: 
 
Beslutning: 
Seniorrådet indstiller endnu engang til Plan og teknik, at der gennemføres en 
analyse af de 60+ åriges ønsker til, hvordan deres fremtidige bolig skal se ud. 
 
Sag nr. 3.2 Plejehjemmenes Velkomstpjece- hvem kan hjælpe med 
de økonomiske forhold 
Sagsfremstilling  
Skal vi forslå rettelser til velkomstpjeceren eller foreslå, at der udarbejdes en 
pjece hvor de ændringerne der sker i de økonomiske forhold, når en 
ægtefælle flytter på plejehjem? 
 
Det ser ikke ud til at den medarbejder der blev ansat/ fik timer til at hjælpe 
personer der skal på plejehjem med papirer og økonomi.  
Indstilling: 
drøftes 
Beslutning: 
Punktet blev drøftet under punkt 3. 
 
 
Sag.nr. 3.3 Evaluering af deltagelse i Slangerup Jazzfestival 
Sagsfremstilling 
Seniorrådet har deltaget med 5 medlemmer på Jazzfestivalen i Slangerup. 
Det lykkedes ikke at få delt mange pjecer ud- folk var enten fra en anden by 
eller ikke interesseret. 
Er det besværet værd at deltage med telt bord og stole. 
En mindre udgave kunne være at flere af os, aftalte at gå gennem 
hovedgaden og dele pjecer ud. Så skulle vi ikke afsætte hele dagen. 
Indstilling: 
Beslutning: 
Der var forskellige meninger om, hvorvidt Seniorrådet fremadrettet skal have 
en stand på Slangerup Jazzfestival. Seniorrådet tager stilling til, om de vil 
deltage næste år, når der er jazzfestival. 
 

Sag nr. 4  Økonomi v/ Kassereren Jørgen Hansen 
Sagsfremstilling 
Jørgen fremlægger status på mødet. 
Indstilling: 
Beslutning: 
Der er ingen bemærkninger til budgettet. 
 

Sag nr. 5  Tilbagemelding fra arbejds- og Ad-hoc grupper 
Sagsfremstilling 
Vi har d.d. ingen arbejdsgrupper. 
Indstilling: 
Beslutning: 
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Seniorrådet har fået lov til at dele det materiale demenskonsulenterne viste på 
temadagen den 30. maj i Elværket. 
Seniorrådet finder efterfølgende ud af, om det er på rådets hjemmesiden eller 
Facebook, at materialet skal deles.  
 

Sag nr. 6  Sager til høring 
Sagsfremstilling 
Omsorg og ældre udvalget 
Social og Sundhedsudvalget 
Samt: Strategi for Et sundt, aktivt og værdigt ældreliv – ældrestrategi 2023-
2027  
Indstilling: 
Beslutning: 
Høringssvarene til de politiske udvalg og Ældrestrategi 2023 - 2027 blev 
drøftet og godkendt. 
 
Høringssvar til budget 2024 blev drøftet. Lissi udfærdiger høringssvar og 
sender dem efterfølgende til Seniorrådet til godkendelse. 
 
 

Sag nr. 7  Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidste møde 
Sagsfremstilling 
Tilbagemelding fra Pedershave 
Tilbagemelding fra Solgården 
Tilbagemelding fr Tolleruphøj 
Tilbagemelding fra De Tre Ege 
Tilbagemelding fra Nordhøj 
Tilbagemelding fra Attendo 
Andre møder 
 
Indstilling: 
Beslutning: 
Tilbagemelding fra Pedershave / v Peter Møller 
Peter skal til beboermøde på Pedershave den 5. september. 
 
Tilbagemelding fra Solgården / v Jørgen Hansen 
Jørgen har ikke deltaget i noget møde på Solgården, da det er blevet udsat. 
 
Tilbagemelding fra Tolleruphøj / v Anne-Mette Olsen 
Der er ikke afholdt møde på Tolleruphøj. 
 
Tilbagemelding fra De Tre Ege / v Inga Helver 
Inga deltog ikke i Seniorrådsmødet. Der skal vælges ny seniorråds 
repræsentant til De Tre Ege, samt Mad til Hverdag, når Inga udtræder af 
Seniorrådet med udgang af september 2023. 
 
Tilbagemelding fra Nordhøj / v Søren Holmgaard 
Søren skal til beboermøde på Nordhøj den 5. september. 



 

 

5/6 

 Referat 
 
Tilbagemelding fra Attendo / v Vicki Hansen 
Den nye leder på Attendo, samt to ud af tre afdelingsledere er blevet opsagt. 
Forholdene på Attendo rejser bekymring om patientsikkerheden. Styrelsen for 
Patientsikkerhed er opmærksom på problemerne, og følger op på, om der 
bliver rettet op på deres påbud. 
 
Andre møder: 
Seniorrådet har deltaget i Dialogmøde med de politiske udvalg samt møde om 
budget 2023. 
 

Sag nr. 8  Orientering fra fagudvalg 
Sagsfremstilling 
Plan og teknik v/Lars Boe  
Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 
Børn, familie og forebyggelse v/Vicki Hansen 
Job, erhverv og kultur v/Lis Olsen 
Unge, fritid og idræt v/ Lars Boe 
Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter 
HAB: Lis Olsen 
 
Indstilling: 
Beslutning: 
Plan og teknik: 
Der mangler fire byggesagsbehandler i Plan og teknik. Hvilket betyder meget 
lange ventetider på at få behandlet en byggesag i kommunen. 
 
HAB: 
Lis skal til møde i HAB den 5. september. 
 

Sag nr. 9  Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 
Sagsfremstilling 
Indstilling: 
Beslutning: 
Det er ikke alle seniorrådsmedlemmer, der teknisk har mulighed for at lægge 
et opslag på Seniorrådets Facebookside. Peter Møller prøver at kigge på 
opsætningen og få løst problemet. 
 
Det besluttes, at der ikke fremadrettet skal udfærdiges noget nyhedsbrev. Det 
er Facebook, der fremadrettet bruges. 
   

Sag nr. 10  Eventuelt 
Sagsfremstilling 
Indstilling: 
Beslutning: 
Seniorrådet vil gerne afholde næste møde den 25. september på Pedershave 
og have leder Julie Kjellberg-Andersen til at fortælle lidt om stedet. 
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Administrationen tager kontakt til Pedershave, og høre om det er muligt. 
 
Anne Mette Olesen spørger ind til, om nogen har erfaring med, om 
Ældresagens frivillige besøgstjeneste, besøger borgere indlagt på Hospitaler. 
 
I Frederikssund kommune er der fire besøgstjenester, som dækker 
kommunen, og disse tjenester arbejder uafhængigt af hinanden. 
Forespørgslen bør derfor rettes til den besøgstjeneste, som borgeren bo i. 
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